

唯独基督(2): 宝贵的房角石与活石

主题经文：4 主乃活石，固然是被人所弃的，却是被 神所拣选、所宝贵的。5 你们来到主面前，也就像活石，被建造成为灵宫，作圣洁的祭司，借着耶稣基督奉献 神所悦纳的灵祭。6 因为经上说：看哪，我把所拣选、所宝贵的房角石安放在锡安；信靠祂的人必不至于羞愧。（彼前 2:4-6）

背诵经文：...主耶和華如此说：看哪，我在锡安安放一块石头作为根基，是试验过的石头，是稳固根基，宝贵的房角石... (赛 28:16)

A) 基督是一切属灵建造的根基

a) 是唯一的根基

- 10 我照神所给我的恩，好像一个聪明的工头，立好了根基，有别人在上面建造；只是各人要谨慎怎样在上面建造。11 因为那已经立好的根基就是耶稣基督，此外没有人能立别的根基。（林前 3:10-11）

b) 是宝贵的房角石

- 16 ...主耶和華如此说：看哪，我在锡安安放一块石头作为根基，是试验过的石头，是稳固根基，宝贵的房角石... (赛 28:16)

B) 我们与主同为活石，一同被建造

- 4 主乃活石...5 你们来到主面前，也就像活石，被建造成为灵宫，作圣洁的祭司...（彼前 2:4-5）

a) 成为灵宫 – 成为 神借着圣灵居住的所在

19 这样，你们不再作外人和客旅，是与圣徒同国，是神家里的人了； 20 并且被建造在使徒和先知的根基上，有基督耶稣自己为房角石， 21 各(或译：全)房靠祂联络得合式，渐渐成为主的圣殿。 22 你们也靠祂同被建造，成为神借着圣灵居住的所在。（弗 2:19-22）

b) 作圣洁的祭司 – 借着耶稣基督奉献 神所悦纳的灵祭（彼前 2: 5）

Christ Alone (2): The Precious Corner Stone and Living Stone

Scriptures: Coming to Him as to a living stone, rejected indeed by men, but chosen by God and precious, you also, as living stones, are being built up a spiritual house, a holy priesthood, to offer up spiritual sacrifices acceptable to God through Jesus Christ. Therefore it is also contained in the Scripture, “Behold, I lay in Zion a chief cornerstone, elect, precious, and he who believes on Him will by no means be put to shame.” (1 Peter 2:4-6)

Memorization Scripture: Therefore thus says the Lord God: “Behold, I lay in Zion a stone for a foundation, a tried stone, a precious cornerstone, a sure foundation; whoever believes will not act hastily. (Isa 28:16)

A) Christ is the foundation for all spiritual construction

a) The Only Foundation

- According to the grace of God which was given to me, as a wise master builder I have laid the foundation, and another builds on it. But let each one take heed how he builds on it. For no other foundation can anyone lay than that which is laid, which is Jesus Christ. (1 Cor 3:10-11)

b) The Precious Corner Stone

- Therefore thus says the Lord God: "Behold, I lay in Zion a stone for a foundation, a tried stone, a precious cornerstone, a sure foundation; ... (Isa 28:16)

B) We are living stones with the Lord, being build up

together

- Coming to Him as to a living stone, ... you also, as living stones, are being built up a spiritual house, a holy priesthood, ... (1 Peter 2:4-5)
- a) Build up a spiritual house – becoming the dwelling place of God through the Holy Spirit
- ²⁰Now, therefore, you are no longer strangers and foreigners, but fellow citizens with the saints and members of the household of God, ²⁰ having been built on the foundation of the apostles and prophets, Jesus Christ Himself being the chief cornerstone, ²¹ in whom the whole building, being fitted together, grows into a holy temple in the Lord, ²² in whom you also are being built together for a dwelling place of God in the Spirit. (Eph 2:19-22)
- b) Be a holy priesthood – ⁵... a holy priesthood, to offer up spiritual sacrifices acceptable to God through Jesus Christ. (1 Peter 2:5)

